
ZASEDÁNÍ PRVNÍ OTEVŘENÉ SCHŮZE VÝBORU (25. 11. 2022)

Čas zahájení schůze: 18:10

Přítomni byli: Lucie Dvořáková, Marek Panocha, Martin Wolf, Klára Nováková, Daniel Šťastný, Karolína

Padělková, Miroslav Vašík, Matyáš Hatcher, Arleta Němcová; opožděně dorazili Vojtěch Šimák a

Kateřina Stará; projednávání některých bodů se účastnili Eliška Farová a Cyril Mrázek

Zápis provedl Martin Wolf

Program schůze:

1) Úvod

2) Představení plánovaných akcí

3) Představení finančního balíčku a plánované výdaje

4) Novelizace spolkových stanov

5) Různé

6) Závěr

1. ÚVOD

● Předsedkyně Lucie Dvořáková vyzvala k stručnému probrání bodů programu a spolu s

Markem Panochcou vyjádřila přání, aby každý bod zabral maximálně 15-20 minut; poté

představila přítomným program schůze a dala o něm hlasovat; program byl schválen

členy výboru poměrem hlasů 5-0-0

● Předsedkyně navrhuje na post tajemníka člena výboru Martina Wolfa, ten přijímá; Martin

Wolf oficiálně zvolen tajemníkem Spolku poměrem hlasů 5-0-0

● Na post pokladníka byl předsedkyní navržen místopředseda Marek Panocha, ten

nominaci přijímá; pokladníkem Spolku zvolen Marek Panocha poměrem hlasů 5-0-0

2. PŘEDSTAVENÍ PLÁNOVANÝCH AKCÍ

● Slova se opět ujala předsedkyně Lucie Dvořáková, která začala představovat chystané

spolkové akce (v chronologickém pořadí)

o představení studentské práce Jarmily Šebkové (29. 11.)

o Kritický klub na téma „dobrovolná bezdětnost“ (1. 12.)

o Filmový klub - film Argentina 1985 (6. 12)

o Exkurze - Muzeum československých legií (8. 12.)

o debata Hry a historie (14. 12.)

o vánoční spolkový večírek (16. 12.)

o večírek ÚSD (20. 12.)

o plánované zasedání výboru (19. 12.)

o setkání s řediteli historických ústavů FF UK (19. a 21. 12.)

o možné představení knihy v lednu či v dalším semestru

● Člen spolku Miroslav Vašík se otázal, proč je čas konání exkurze do Muzea legií tak

pozdě, tj. až v 18:00. Předsedkyně pozdní čas odůvodnila tím, že takto na akci budou

moci dorazit i ti zájemci, kterým končí výuka v 17:20, případně i ti, kteří mají standardní

pracovní dobu.

● Členka Eliška Farová se vyjádřila ke Kritickému klubu, upřesnila detaily včetně ceny, jež
vyvolala reakci člena výboru Daniela Šťastného; výdaj 600 Kč na pronájem prostor

Skautského institutu přesto schválen poměrem hlasů 5-0-0; následovalo další

upřesnění Karolínou Padělkovou a Lucií Dvořákovou



● Proběhla krátká diskuze o termínech daných akcí a jejich frekvenci

● Člen výboru Martin Wolf představuje možné akce do dalšího kalendářního roku,

předjednané skrze pana doktora Jaroslava Svátka z ÚČD, jednat se má o:

o možnou exkurzi do Domu U Zlatého prstenu (Muzeum města Prahy) na expozici o

středověké Wrocławi

o obnovení spolkových přednášek, jednu nabízí doktor Svátek, na druhou jím byl

poskytnut tip na zahraničního stipendistu

● Daniel Šťastný zapředl debatu o spolkových přednáškách; výbor vyjádřil podporu výše

zmíněným iniciativám

● Předsedkyně Lucie pochválila výbor za rychlé a podnětné projednání bodu

3. PŘEDSTAVENÍ FINANČNÍHO BALÍČKU A PLÁNOVANÉ VÝDAJE

● Pokladník Marek Panocha se ujal představení finančního balíčku Spolku

o Stávající výbor v tomto navazuje na ten předchozí, kt. praxi navrhl a již částečně
zavedl.

o Princip je následující: pakliže bude jakýkoliv člen Spolku realizovat projekt, jenž
by zahrnoval užití spolkových finančních prostředků, bude třeba žádat o

schválení na jakémkoliv otevřeném zasedání výboru. Zde žadatel o finanční

prostředky předloží popis projektu, sdělí, jaký bude mít jeho realizace přínos pro

Spolek, a dále poskytne informace o předběžném složení organizačního týmu a

předběžný rozpis nákladů. Na základě těchto informací bude rozhodnuto, zda

budou prostředky poskytnuty, či nikoliv.

● Lucie Dvořáková podala návrh na výdaj - nákup grafického programu Canva Pro - zmíněna

možnost oslovit Studentskou radu FF UK a další spolky k společnému užití; Daniel

Šťastný se táže na přednosti programu, Lucie Dvořáková a Klára Nováková mu to

vysvětlují (hlavními argumenty jsou zefektivnění práce na spolkohové grafice a až
dvojnásobná časová úspora při jejím vytváření, program je dále velkým ulehčením při
vytváření spolkového merche); dohodnuto schválení výdaje s tím, že se ještě výbor zeptá

Strady; výdaj zaokrouhlen na 3000 Kč, schválen poměrem hlasů 5-0-0

● Marek Panocha navrhl výdaj na malou tombolu na vánoční večírek; zpochybňuje potřebu

zaplatit vystoupení Tomáše Matyse s hitem “Stánky”, podal další návrhy, co zakoupit,

zmíněna možnost podstrčit tam merch; výdaj 1000 Kč schválen hlasy 5-0-0

4. NOVELIZACE SPOLKOVÝCH STANOV

● Lucie Dvořáková představuje téma a zavazuje se jednat s Tomášem Konečným

● Předsedkyně disciplinární komise Karolína Padělková navrhla konzultace s někým právně
vzdělaným; současný stav stanov označuje za „opoznámkovaný“

● Mirek Vašík vznesl dotaz, zda nenavázat ze známosti spolupráci v této otázce se Stradou,

protože za odbornou konzultaci bude konzultant chtít peníze, předsedkyně a

místopředseda navrhli toto téma jako budoucí výdaj

● Karolína Padělková se zeptala, do kdy to výbor chce vyřešit; spekuluje se o konci

kalendářního roku,členové výboru a DK se dohodli na distanční schůzce

● Miroslav Vašík žádá o zahrnutí do novelizační skupiny - přijato 5-0-0

5. RŮZNÉ

● Kritický klub řešen již v bodě 2)

● Předsedkyně Lucie Dvořáková nadnesla jako první téma plánovanou Cenu Lucie Urikové;

přivolaná Eliška Farová představila novým členům výboru plán na tuto cenu udílenou na

památku naší zesnulé kolegyně Lucie Urikové a návrh na soutěž studentských prací na

téma východní Evropy jako součást Ceny Jaroslava Golla, v rámci podsekce zemí střední a



východní Evropy - cena by byla udílena FFabulou; Eliška Farová pak představila současný

stav

● Výbor si předvolal Cyrila Mrázka; ten navrhl, aby po něm výbor zaštítil soutěž Pište

dějiny, pro nové členy výboru ji představuje; Marek Panocha zmiňuje návrh Tomáše

Matyse, abychom nabídli spolupráci bohemistům a jejich polooficiálnímu spolku,

ponecháno jako bod pro další zasedání výboru, výbor se zavazuje k diskuzi na toto téma v

průběhu následujícího měsíce, Cyrilovi Mrázkovi se výbor ozve

● Přidáno +21 kusů plackovací brigádě
● Výbor si vzpomněl, že existuje Obscura

● Eliška Farová se již tradičně zavázala, že Obscura bude; editorem je Michal Cáp a Ondřej

Crhák, Eliška Farová bude ve své funkci šéfredaktorky končit; Daniel Šťastný v krátkosti

šťoural v Obscuře; po šťourání výbor vyhovuje Elišce Farové a zavazuje se k hledání osob

vhodných na posty šéfredaktora a redaktorů Obscury; opět provoláno, že OBSCURA

BUDE!

● Miroslav Vašík se přihlásil do diskuze a upřímně se zaradoval z dotazníku spokojenosti

rozeslaného Spolkem; předsedkyně uvedla, že návratnost dotazníku je zatím 1/6 členstva

Spolku; při nadšeném popisu bylo tajemníkovi předsedkyní málem vypíchnuto oko

● Daniel Šťastný se otázal na možnost spolkové exkurze s brněnským výborem,

místopředseda Marek Panocha odpovídá; sděluje, že se čeká na to, až se brněnský výbor

personálně složí, budeme tedy trpěliví; případná exkurze by se konala do Karlových Varů,

probíhá následná diskuze o důležitých organizačních detailech, organizace by se ujali

Marek Panocha, Daniel Šťastný, Klára Nováková; po společné exkurzi by se vyjednala

exkurze organizovaná Brnem pro nás

● Daniel žádá, ať neděláme hloupé vtipy o Brně; místopředseda Marek se zavazuje, že

budeme na kolegy z Brna mluvit v krátkých a srozumitelných větách; přibyvší člen

disciplinární komise Vojtěch Šimák navrhuje název akce: “Brněnská anabáze”; Lucie

Dvořáková zpochybňuje adjektivum “hloupé” a svádí vnitřní boj nedělat si legraci z Brna

už teď, jak je jejím dobrým zvykem

● Daniel navrhl udělat přednášku ohledně grantů, zavázal se, že si to vezme na starost -

schváleno jako dobrý nápad všemi členy výboru

● Martin se dotázal, zda má začít plánovat exkurzi do Plzně; výbor se shodl, že

přinejmenším jako rezerva by se exkurze do Plzně měla začít plánovat

● Když nebyly další podněty, paní předsedkyně navrhla jako další téma uspořádání

konference

● Vojtěch Šimák navhl, že si odskočí, neboť atmosféra v salonku začala houstnout

● Předsedkyně Lucie otevřela téma konference pořádané Spolkem; jako hlavní body diskuze

vytyčuje:

o Zda ji chceme vůbec pořádat?

o Kdy se konference bude konat?

o Jaké bude její téma?

o Kdo bude v organizačním týmu?

o Jakou formu by konference měla mít?

o Následně vyzvala členy výboru, ať se vyjádří k těmto otázkám a ke svým časovým

možnostem

● Vojtěch Šimák se jako první chopil slova, navrhl udělat konferenci s panely oddělenými

pro akademiky a pro studentské příspěvky, abychom vyloučili kvalitativní asymetrii;

podpořil především český či středoevropský formát; paralelně se spustila debata o

otroctví



● Karolína Padělková se vyjádřila, že v době konání bude zřejmě v zahraničí na studijním

pobytu, ráda pomůže s přípravnými akcemi před jejím odjezdem; Marek Panocha

souhlasil, že termín sehraje roli

● Lucie Dvořáková navrhuje termín na říjen 2023 - schváleno

● Klára Nováková ráda pomůže s organizací

● Marek Panocha s velkým předstihem také rád pomůže, v září mu ale hrozí státnice,

pročež varoval, že jeho pomoc bude větší spíše dříve, v době konání by moc času neměl

● Daniel Šťastný má fůru času podpořil by větší spolupráci se zahraničím, a rád se ujme

velkého dílu organizace

● Miroslav Vašík do pléna hodil varování, že akademici kolikrát chtějí proplatit alespoň
cestovní náklady

● Martin Wolf pohovořil o svých časových možnostech, příští akademický rok očekává kvůli

prodloužení studia, že bude mít více času; byl by pro středoevropský formát, klidně více

akademický

● Miroslav Vašík varoval výbor na základě vlastních zkušeností, ať nepřežene velikost

konference

● Lucie Dvořáková se vyjádřila jako poslední: podpořila kombinaci studentů a akademiků
“půl napůl”; navrhla dohodnout bloky přednášek podle jazyků; souhlasí se

středoevropským prostorem jako primárním zdrojem panelistů, ale byla by i pro kontakty

více zdaleka

● Miroslav Vašík opět projevil obavy o velikost

● Lucie Dvořáková nabídla, že zajistí spolupráci s několika pedagogy z ÚSD, kteří již
předběžně vyjádřili zájem nás v této věci podpořit

● Jak velkou finanční zátěží by konference pro Spolek byla? Spolek pokryje náklady,

organizátorský tým výplatu nedostal. Zbytek ponechán budoucí diskusi.

● Přesun k tématu konference; Vojtěch Šimák navrhl více otevřenou formu po vzoru letošní

konference historiků v Ústí nad Labem

● Předsedkyně Lucie Dvořáková se přihlásila jako hlavní organizátor z výboru; zavázala se

také oslovit další organizátory do konce kalendářního roku

● Konečné řešení konferenční otázky bude náležet organizačnímu týmu, který se Lucie

Dvořáková závazala složit do konce kalendářního roku. Prozatím panuje shoda na

primárně středoevropském rozsahu, akademici a studenti by měli být zastoupeni v

poměru 1:1. Výbor se shodl, že konference by se měla konat v říjnu roku 2023. Na tématu

konference nebylo dosaženo shody - rozhodujeme se mezi monotematickou a

polytematickou formou, přičemž monotematická forma by se pravděpodobně zaměřila
na environmentální dějiny.

● Marek Panocha varoval před spamem ve společném chatu výboru a DK, kde se spousta

informací ztratí; poprosil o stručnost nebo celistvost zpráv v chatu; Lucie Dvořáková

pochválila upřímnost a otevřenou komunikaci nového výboru, rovněž přidala apel na

stručnost v online komunikaci; navrženo, ať jednou za čas výbor uspořádá online schůzku

po vzoru minulého výboru; pokud by to nefungovalo, vznikne separovaný výborový chat

po vzoru DK

● Vojtěch Šimák navrhl soubor k organizování hlasování na disku, šlo by o soubor

s odkazem na doodly; pan místopředseda vysvětlil, že lze hlasovat i přes google kalendář
● Paní předsedkyně apeluje, ať členové výboru dávají v chatu na vědomí svoji zbytečnost,

pokud se jim něco nehodí, ať se nebojí nahlásit svou neúčast či nezájem

● Dle zvuků z vedlejší místnosti přišel člen Jindřich Šavel

● Lucie Dvořáková uzavřela bod Různé



6. ZÁVĚR

● Předsedkyně Lucie Dvořáková poděkovala za konstruktivní a plodnou diskuzi, vyzvala

účastníky diskuze k potlesku, že ji zvládli za krásnou hodinu a půl a prohlásila otevřené

zasedání výboru za ukončené; výbor se přesunul k socializaci s členstvem FFabuly

● Zasedání skončilo v 19:40


